
   

 

 

P r o t o k o ł  Nr I/02  

 
z I sesji  IV kadencji  Rady Miejskiej w Dzia łdowie 

odbytej w dniu 19 listopada 2002 roku  w sali konferencyjne j Urzędu Miasta  

pod przewodnictwem panów Zbigniewa OSTROWSKIEGO  –  

Przewodniczącego Rady Mie jskie j III  kadencji,  Zdzisława BERY  – radnego  

seniora i pani Teresy BARTKOWSKIEJ  – Przewodniczącej Rady Mie jskie j.  

 

 
Obrady t rwa ły w godz. 100 0  – 122 0  .  

 
Stan osobowy Rady wynosi 21 osób, w sesji zgodnie z za łączoną  l istą  

obecności uczestniczyło 20 radnych.    

      
Spoza Rady w sesji uczestniczyli :  

 

Pan Ryszard DUCHNA  

Członkowie Zarządu Miasta 

Pan Marian JANICKI      

Pan Henryk PRZYBYSZEWSKI  

Pan Tadeusz MARCHLEWICZ 

Pani Beata SZYDŁOWSKA-

ANACZKOWSKA 

Pan Eugeniusz SEGIET                           

Pani Monika SKRZYPEK 

Pan Leszek JARZYNKA 

Pan Andrzej WITKOWSKI 

- Burmist rz Miasta 

 

-  Starosta dzia łdowski 

 -  były starosta dzia łdowski 

  -  Sekretarz Miasta 

-  Skarbnik Miasta 

 

-  Radca Prawny Urzędu 

-  Naczelnik Wydzia łu PIGŚ  

-  Naczelnik Wydzia łu GK 

-  Komendant  Straży Mie jskiej 

Przewodniczący Zarządów Osiedli       – zgodnie z za łączoną  l istą  obecności 
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Przedstawiciele prasy lokalnej 

Kilku mieszkańców miasta 

 

 
Przebieg sesji  

 
Pkt 1 

 

        Pan Zbigniew OSTROWSKI – Przewodniczący Rady Miejskiej III kadencji otworzył 

sesję powitał jej uczestników,  pogratulował wyboru burmistrzowi i radnym , po czym 

przekazał prowadzenie obrad najstarszemu wiekiem radnemu – panu Zdzisławowi Berze.  

 
Pan Zdzisław BERA – po przejęciu prowadzenia obrad – przekazał, że wobec stwierdzenia 

przez Komisarza Wyborczego w Elblągu prawidłowości ustalenia wyników głosowania i 

wyników wyborów do Rady  Miejskiej w Działdowie, przeprowadzonych w dniu 27 

października 2002 roku – Miejska Komisja Wyborcza w Działdowie w dniu 13 listopada 2002 

roku wydała zaświadczenie, w  którym stwierdziła, że Pan DUCHNA Ryszard Zbigniew 

wybrany został RADNYM  RADY MIEJSKIEJ w DZIAŁDOWIE. 

 
        Po stwierdzeniu tych samych okoliczności, jak wyżej z tym, że w wyborach burmistrza 

Miasta Działdowo, w głosowaniu ponownym przeprowadzonym w dniu 10 listopada 2002 roku, 

Miejska Komisja Wyborcza w Działdowie także w dniu 13 listopada 2002 roku wydała 

zaświadczenie, w którym stwierdziła, że Pan DUCHNA RYSZARD ZBIGNIEW  wybrany 

został BURMISTRZEM w MIEŚCIE DZIAŁDOWO. 

 
        Art. 27 pkt 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym zakazuje łączenia 

funkcji burmistrza oraz jego zastępcy z członkostwem w organach jednostek samorządu 

terytorialnego,  a więc także z mandatem radnego rady gminy, rady powiatu i sejmiku 

województwa. 

 
        Z tego właśnie powodu Pan DUCHNA Ryszard Zbigniew, wybrany na burmistrza miasta i 

na radnego, złożył w dniu 15 listopada 2002 roku Radzie Miejskiej w Działdowie za 

pośrednictwem zwołującego pierwszą sesję, pisemne zrzeczenie się mandatu radnego 
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(oświadczenie z dnia 15 listopada 2002r.) stosownie do art. 190 ust. 1 pkt 2 Ordynacji 

wyborczej do rad gmin, rad powiatów i sejmików województw. 

        W tym stanie faktycznym i prawnym Rada Miejska w Działdowie winna stwierdzić 

wygaśnięcie mandatu radnego w drodze uchwały (art. 190 ust. 2 Ordynacji wyborczej), której 

projekt Państwo radni otrzymali.  

        W związku z tym, że w dniu 13 listopada 2002 roku, lecz już po wręczeniu radnym 

porządku pierwszej sesji przygotowanego przez Przewodniczącego Rady Miejskiej III kadencji, 

Państwowa Komisja Wyborcza poinformowała, że jej zdaniem, oświadczenie o zrzeczeniu się 

mandatu powinno być złożone przed ukonstytuowaniem się nowej Rady, za pośrednictwem 

organu zwołującego pierwszą sesję, który przekaże je przewodniczącemu tej Rady niezwłocznie 

po jego wyborze. W takiej sytuacji osoba wybrana na radnego i burmistrza nie może składać 

ślubowania radnego. Wygaśnięcie mandatu radnego nastąpiło bowiem wskutek pisemnego 

zrzeczenia się mandatu, zaś Rada jedynie stwierdza ten fakt w drodze uchwały. Jak wynika z 

powyższego do tego momentu wszystkie  zdarzenia nastąpiły w zgodności ze stanowiskiem 

Państwowej Komisji Wyborczej . Jednak jak wynika z dalszych wyjaśnień PKW - dopiero po 

podjęciu przez radę uchwały stwierdzającej wygaśnięcie mandatu radnego, osoba ta powinna 

złożyć ślubowanie, co umożliwi jej objęcie obowiązków burmistrza miasta. 

 
        Przyjmując tę część wyjaśnień i chronologię czynności z nich wynikających proponuję – 

przekazał pan Bera – aby po złożeniu ślubowania i stwierdzeniu kworum Rada przyjęła zmiany 

do porządku dziennego I sesji, tak by przedstawiał się on w sposób następujący:  
 
 

2.  Z łożenie ś lubowania przez radnych.  

 
3.  Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 
4.  Wybór komisji skrutacyjnej.   

  
5.  Wybór  przewodniczącego Rady Miejskiej w Dzia łdowie.  

 
6.  Przekazanie prowadzenia sesji Rady Miejskiej w Dzia łdowie nowo 

wybranemu przewodniczącemu te j Rady.  

 
7.  Wybór wiceprzewodniczących Rady Mie jskiej w Dzia łdowie. 

 
8.  Sprawozdanie Zarządu Miasta o  stanie Gminy-Miasto  Dzia łdowo. 
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9.  Podjęcie uchwa ły w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.  

 
10.  Z łożenie ś lubowania przez burmist rza.   

 
  11.  Zapytania i wo lne wnioski.     

 

 

Pkt 2 

     

        Pan Zdzisław BERA  – poprosił  na jmłodszego wiek iem radnego o 

przeprowadzenie ś lubowania.  

i 

Pan Zbigniew KOPAŃSKI – odczyta ł rotę  ś lubowania,  po czym wywo ływa ł  

kolejno radnych, którzy wypowiadając s łowo „ś lubuję”,  a 16 spośród 20 

radnych doda ło „Tak mi dopomóż  Bóg” -   ślubowali,  że obowiązki radnego  

sprawować  będą  godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro gminy  

i  jej mieszkańców.  

 

 

Pkt 3 

 

        Prowadzący obrady – pan Zdzisław BERA – stwierdził,  że stan osobowy 

Rady wynosi 21 osób, w sesji uczestniczy 20 radnych  -  obrady więc są  

prawomocne.  

 
        Po czym podda ł pod g łosowanie proponowane wcześniej zmiany do  

porządku dziennego sesji.   

 
        Rada bez uwag, jednomyś lnie t j.  20 g łosami „za” przyjęła te zmiany i 

porządek obrad był następujący : 

 
2. Złożenie ś lubowania przez radnych.  

 
3.  Stwierdzenie prawomocno ści obrad.  
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4. Wybór komisji  skrutacyjnej.  

 
5.  Wybór przewodniczącego Rady Miejskiej w Dzia łdowie. 

 
6. Przekazanie prowadzenia sesji  Rady Miejskiej w Dzia łdowie nowo    

    wybranemu Przewodniczącemu tej Rady. 
 
7. Wybór wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Dzia łdowie. 

 
8.  Sprawozdanie Zarządu Miasta o stanie Gminy-Miasto Działdowo.   

 
9. Podjęcie uchwały w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego.  

 
10.  Złożenie ś lubowania przez burmistrza. 

 
11.  Zapytania i  wolne wnioski.  

 

 

Ad pkt 4 

 

        Radni zg łosili t rzech kandydatów do komis ji skrutacyjnej,  t j.  panów 

Marka B łażejczyka, Krzysztofa Tabaczkę  i Józefa Spychalskiego. 

 
       Kandydaci wyrazili zgodę  na pracę  w tej Komis ji  

 
       i Rada 20 g łosami „za”,  t j.  jednomyś lnie  powo ła ła komisję  skrutacyjną  do  

przeprowadzenia wyborów przewodniczącego i wiceprzewodniczących Rady 

Miejskiej w  sk ładzie : Marek B łażejczyk,  Krzysztof Tabaczka ,  Józef 

Spychalski .  

 
 

Ad pkt 5 

 

        Wybór przewodniczącego Rady Mie jskiej w Dzia łdowie : 
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Pan Zdzisław BERA  – przedstawił regulamin g łosowania na 

przewodniczącego Rady Miejskie j w Dzia łdowie w brzmieniu,  przyjęt ym przez 

Radę  poprzednie j kadencji.  

 
         Rada bez uwag – 20 g łosami „za”  przyję ła ten regulamin (stanowi on 

za łącznik do protoko łu).  

 
Po czym nastąpiło zg łaszanie kandydatów na przewodniczącego, i tak :  

 

Pan Krzysztof TABACZKA  – radny zg łosił panią  Teresę  BARTKOWSKĄ .  

 

i 

 

Pan Jerzy MICHALSKI  – radny zg łosił pana Mariana ODACHOWSKIEGO. 

Po czym prezentując kandydata przekaza ł,  że pan radny Odachowski w II  

kadencji był wiceprzewodniczącym Rady, natomiast  w poprzednie j kadencji 

pe łnił funkcję  przewodniczącego komisji.  Nadto doda ł,  że cieszy się  on dużym 

zaufaniem wyborów, czego dowodem jest  to , iż  jest  on radnym już  czwartą  

kadencję .  

 
a 

 
Radny – pan Zbigniew KOPAŃSKI – przedstawiając panią  Bartkowską  

powiedzia ł,   że jest  ona elokwentna,  kompetentna i konsekwentna oraz,  że 

posiada dobry kontakt  z ludźmi i doświadczenie samorządowe.  

 
        Innych zg łoszeń nie było.  

 
        Po czym zapytani przez Przewodniczącego obrad  – czy wyrażają  zgodę  

na kandydowanie - pani Bartkowska i pan Odachowski – odpowiedzieli,  że tak.  

 

Pan BERA  –  zamknął więc listę  kandydatów i poprosił komis je skrutacyjną  o  

przygotowanie kart  i przeprowadzenie g łosowania.   
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        Komis ja skrutacyjna przygotowa ła karty i przeprowadzi ła g łosowanie,  a  

po usta leniu jego wyników – Przewodniczący Komis ji pan Marek B łażejczyk 

odczyta ł protoko ł w sprawie wyboru przewodniczącego Rady Mie jskiej w 

Dzia łdowie,  zgodnie z którym : 

Pani Teresa BARTKOWSKA     otrzyma ła 11 g łosów 

Pan Marian Andrzej ODACHOWSKI uzyska ł 8 g łosów. 

 

        W związku z powyższymi wynikami wyborów – Prowadzący obrady  

odczyta ł 

 
                             U c h w a ł ę    Nr I/1/02 

 
stwierdzającą  wybór pani Teresy BARTKOWSKIEJ na przewodniczącą  Rad y 

Miejskiej w Dzia łdowie.   

 

 

Ad pkt 6 

 

        Pan Zdzisław BERA – pogratulowa ł pani Bartkowskiej wyboru i 

przekaza ł je j  prowadzenie obrad.  

 

Pani Teresa BARTKOWSKA  – Przewodnicząca Rady Mie jsk iej przejmując  

prowadzenie sesji -   podziękowa ła za wybór zapewniając,  że uczyni wszystko 

aby godnie reprezentować  Radę  i rzete lnie wykonywać  sto jące przed nią  

zadania.  Po czym podziękowa ła panu Berze za sprawne prowadzenie obrad.  

 

 

Ad pkt 7 

 

        Wybór wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Dzia łdowie : 

 

        Na wiceprzewodniczących Rady Mie jskiej zg łoszono 2 kandydatów, t j.  : 

 

Radny Jerzy BRZOZOWSKI  –  zg łos ił pana Mariana ODACHOWSKIEGO.  

 



 8 

i 

Radny  Marek BŁAŻEJCZYK  – pana Michała STRUZIKA. 

 

        Radni panowie Odachowski i St ruzik wyrazili zgodę  na kandydowanie.  

 

        Innych zg łoszeń nie było i Przewodnicząca zamknęła listę  kandydatów. 

 
następnie  

 
Pani Teresa BARTKOWSKA  – Przewodnicząca Rady Miejskiej   stwierdziła,  

że  przekazany radnym regulamin g łosowania,  uchwalony przez Radę  

poprzednie j kadencji dotyczy sytuacji,   gdy zg łoszonych jest  co najmniej 3  

kandydatów  i w związku z t ym zwróciła się  do Radcy Prawnego Urzędu o  

dostosowanie jego zapisów do naszej sytuacji.  

 
        W dyskusji na temat  tego regulaminu, jedynie radny pan Nowicki uzna ł ,  

że jest  on prawid łowy, natomiast   radni,   panowie Koźmiński i Karpińsk i 

podziela jąc opinię  Przewodniczącej – zwracali uwagę  na jego mankamenty.   

 
        Przewodnicząca Rady  og łosiła więc przerwę  w obradach, niezbędną  do 

przygotowania nowego pro jektu regulaminu g łosowania,  a po przerwie 

odczyta ła ten pro jekt .  

 
Pan Marian ODACHOWSKI – radny zg łosił poprawkę  do nowo 

przygotowanego projektu regulaminu – polegającą  na wykreś leniu zdania,  że 

nie skreś lenie żadnego nazwiska oznacza g łos ważny bez dokonania wyboru.  

 

        Rada uwzględniła te poprawkę ,  po czym 20 g łosami „za”,  t j.  

jednomyś lnie przyjęła regulamin g łosowania na wiceprzewodniczących Rady 

Miejskiej (stanowi on za łącznik do protoko łu).  

 

        Następnie powo łana wcześniej Komis ja skrutacyjna po przygotowaniu 

kart   objaśniła sposób g łosowania ,  przeprowadziła g łosowanie a po usta leniu 

jego wyników 

 

 



 9 

Pan Marek BŁAŻEJCZYK  – Przewodniczący Komis ji odczyta ł Protoko ł 

Komisji Skrutacyjne j w sprawie wyboru wiceprzewodniczących Rady Miejskie j 

w Dzia łdowie,  z którego wynika ło m. in. ,  że :      

-  Marian Andrzej ODACHOWSKI   uzyska ł     14 g łosów 

-  Micha ł  Henryk STRUZIK               ot rzyma ł   15 g łosów. 

 

        W zawiązku z takimi wynikami glosowania 

 

Pani Teresa BARTKOWSKA  – Przewodnicząca Rady Miejskie j odczyta ła 

 

                             U c h w a ł ę    Nr I/2/02 

 
stwierdzającą  wybór panów Mar iana Andrzeja Odachowskiego i Micha ła 

Henryka Struzika  na wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Dzia łdowie.   

  

 

Ad pkt 8 

 

        Rada bez uwag przyję ła z łożone przez Burmist rza Miasta  -  

Sprawozdanie o stanie Gminy-Miasto Działdowo na dzień  12.11.2002 roku  

(stanowi ono za łącznik do protoko łu).  

 
a w dyskusji w tym punkc ie : 

 
Radny pan Bogdan KASZUBSKI  – zapyta ł,  czy prawdą  jest ,  że unieważniony 

zosta ł ko lejny przetarg na budowę  hali sportowej przy Gimnazjum Nr 2,  a  

jeżeli tak,  to  co było powodem tego unieważnienia ? 

 
Pan Ryszard DUCHNA  – Burmist rz Miasta przekaza ł,  że jeden z 

wykonawców, t j.  pan Hasiak z łożył protest .  Odbyła się  rozprawa w Urzędzie 

Zamówień Publicznych, gdzie wydano wyrok nakazujący powtórzenie 

czynno ści.  Po rozpatrzeniu tego wyroku przez prawników – informowa ł  

Burmist rz – wnieś liśmy sprawę  do sądu przeciwko temu rozst rzygnięciu,  do  

której prawdopodobnie przyłączył s ię  Prezes Urzędu Zamówień  Publicznych. 
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Ad pkt 9 

 

        W związku z rezygnacją  pana Ryszarda Duchny z cz łonkostwa w Radzie 

Miejskiej,  z łożoną  ze względu na wybór na burmist rza miasta Dzia łdowo 

(Oświadczenie w te j sprawie z dnia 15.11.2002r.  stanowi za łącznik do  

protoko łu) 

 

        Rada podjętą  20 g łosami „za” 

 

                             U c h w a ł ą    Nr I/3/02  

 

stwierdziła wygaśnięcie mandatu radnego Duchny Ryszarda Zbigniewa z 

powodu pisemnego zrzeczenia się  mandatu. 

 

 

 

Ad pkt 10 

 

        Pani Teresa BARTKOWSKA   -  Przewodnicząca Rady Miejskie j 

przekaza ła,  że zgodnie  z art .  29 a ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym – objęcie obowiązków przez burmist rza następuje z  

chwilą  z łożenia wobec Rady ś lubowania – po czym zwróciła się  do pana 

Duchny o z łożenie ś lubowania.  

 
i 

 
Pan Ryszard DUCHNA  – ś lubowa ł  -   „ obejmując urząd burmistrza miasta  

uroczyście ślubuję ,  że dochowam wierności prawu, a powierzony mi urząd 

sprawować  będę  tylko dla dobra publicznego i pomyślności mieszkańców 

miasta. Tak  mi dopomóż Bóg”.  Po czym pan burmist rz z łożył podpis pod rotą  

ś lubowania.  
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Ad pkt 11 

 
        W punkcie t ym :  

 
Pan Ryszard DUCHNA  – Burmist rz Miasta podziękowa ł cz łonkom Zarządu 

Miasta poprzedniej kadencji za wspó łpracę  i za twórczy wk ład pracy w rozwój 

naszego miasta – wręczając im list y z podziękowaniami.  

 
Pan Marek DWÓRZNIK  – radny powiedzia ł -  dbając o dobre imię  radnego – 

aby mieszkańcy nie podejrzewali ich o to , że w godzinach pracy bierzemy 

udzia ł w pracach organów Rady – proponuję  aby sesje Rady Mie jskie j 

odbywa ły się  w soboty,  a posiedzenia komis ji co najmnie j  od godz. 140 0 .   

 
Radny pan Wiesław NOWICKI  – kontynuując wypowiedź  swego przedmówcy 

– zg łosił postulat  aby Rada powo ła ła  komis ję  nadzwycza jną  do opracowania 

nowych zasad wynagradzania radnych. Biorąc bowiem pod uwagę  sytuac ję  

f inansową  miasta oraz deklaracje przedwyborcze – mówił pana Nowicki -  radni 

SLD uważają ,  że diety które ot rzymujemy winny być  radyka lnie obniżone. 

 

Radny pan Henryk JABŁOŃSKI  –  w imieniu 12 radnych zwrócił s ię  o  

odrzucenie propozyc ji dotyczącej obradowania Rady w soboty,  motywując 

powyższe t ym, że większość z nich uczy się  na studiach podyplomowych, czy 

doktoranckich, nadto wielu prowadzi zajęc ia  w różnego typu szko łach 

wieczorowych i zaocznych.  

a 

Pan NOWICKI- biorąc pod uwagę  wypowiedź  radnego Jab łońskiego – 

zaproponowa ł aby alternatywnym pro jektem do obradowania w soboty,  by ł  

dowolny, najlepiej sta ły dzień t ygodnia ale w godzinach popo łudniowych.  

 
natomiast  

 
Radny pan Roman KARPIŃSKI – uzna ł,  że skoro Rada ma powo łać  komis ję ,  

która przygotuje propozycje rozwiązań,  to  dalsze prowadzenie dyskusji w   

tym temacie jest  już  w dniu dzis iejszym niecelowe.  
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Pani Teresa BARTKOWSKA  – Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła s ię  

do Radcy Prawnego Urzędu i Sekretarza Miasta o  przygotowanie na następną  

sesję   pro jektu uchwa ły w sprawie powo łania komis ji,  która zajęłaby się  tą  

tematyką .    

        Nadto Przewodnicząca wymieni ła  nazwy wszystkich komis ji sta łych 

Rady, po informowa ła,  że zgodnie ze Statutem radni  mogą  być  cz łonkami 

najwyżej 2 Komis ji i poprosiła radnych aby sk ładali akces  do pracy w tych 

komis jach.  

 

Radny pan Krzysztof TABACZKA  –  opowiedzia ł s ię  za od łożeniem sprawy 

wpisywania się  radnych do Komisji.  Rada pracuje w 21 osobowym sk ładzie,  

natomiast  jest  aż  6 komis ji -  stwierdził.  Myś lę  więc – mówił dalej pan 

Tabaczka - że należa łoby zastanowić  s ię  nad zmianą  Statutu,  w kierunku 

po łączenia  komis ji w celu ograniczenia ich ilo ści,  bo w moim przekonaniu 6 

komis ji na taki sk ład liczbowy Rady, to stanowczo za dużo. Wystarczyłyby  

cztery komisje do zajęcia się  tą  samą  tematyką ,  którą  do tej pory zajmowa ło  

się  6 komis ji.    

 
Pan Tadeusz MARCHLEWICZ  – Sekretarz Miasta odnosząc się  do  

wypowiedzi  radnego Tabaczki – stwierdził,  że wąskim gard łem jego  

propozycji jest  to ,  zmiany statutu wchodzą  w życ ie dopiero w terminie 14 dni 

od og łoszenia ich w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko- 

Mazurskiego. Przy czym pan Marchlewicz nie negowa ł potrzeby zmiany 

statutu również  w tym zakresie ale  sugerowa ł aby przed ich przyjęciem, Rada 

powo ła ła sk łady osobowe przyna jmnie j 2 komis ji,  t j.  Komis ji Rewizyjnej oraz 

Budżetu i Finansów. 

        Po czym Sekretarz zwrócił s ię  do radnych o dostarczenie zdjęć do 

legitymacji radnego.  

 
Pan Marian ODACHOWSKI  –  Wiceprzewodniczący Rady Miejskie j 

rozpoczął od tego, że zg łoszone dziś  propozycje dotyczące obradowania Rady,  

ilo ści komis ji oraz zmian w zakresie diet  radnych – będzie można uregulować  

kompleksowo przy okazji i tak niezbędnej nowelizacji statutu.  
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Natomiast  na dz ień dzis iejszy bazujemy na statucie,  który przewiduje 

powo łanie sześciu Komisji i jak najszybciej winniśmy je powo łać  – mówi ł 

Wiceprzewodniczący, gdyż  zgodnie z okreś lonymi w statucie kompetencjami 

mają  one obowiązek wypowiedzenia się  w kwest ii pro jektu budżetu miasta.    

        Niezależnie od tego  powinniśmy również  niezw łocznie powo łać  doraźną  

Komisję  Statutową ,  do opracowania zmian w statucie. 

Myś lę  także – kontynuowa ł pan Odachowski,  że nie ma sensu na dzis iejsze j 

sesji przesądzać  co do terminów i pory zwo ływania sesji,  jest  to  bowiem 

przywilej Przewodniczącej Rady. Aczkolwiek sądzę ,  że z wielu wzg lędów 

zasadne są  propozyc je odbywania sesji w godzinach popo łudniowych lub w dni 

wolne od pracy. Uważam,  że również  zasadny jest  postulat  jeś li nie  zniesienia 

– czego zwolennikiem by łem od zawsze – to  przynajmnie j znacznego  

ograniczenia wysokości diet ,  które moim zdaniem są  zbyt  wygórowane.  

Osobiście uważam, że t raktując pracę  radnego jako obowiązek spo łeczny – nie 

ma żadnego uzasadnienia do tego, by pobierać  d iety.  

W trakcie kampanii wyborczej pad ło wiele deklaracji odnośnie diet .  Pozwolę  

sobie również  na kanwie te j wypowiedzi i w nawiązaniu do kampan i i 

wyborczej zauważyć ,  że nigdy jeszcze nie było tak wie lu chęt nych do objęcia 

mandatu radnego. Jest  to  w pewnej mierze błąd ustawodawcy, bo uważam że 

gdyby nie było  tych nieszczęsnych diet ,  to  zapewne kandydatów byłoby 

znacznie mniej.  Nie mniej jednak ustawodawca tak postanowił i my tego nie 

zmienimy, ale u siebie możemy zrobić  porządek. I  uważam, że jeś li nie  

zrobimy tego na początku kadencji,  to  już  potem tego nie zrobimy – mówi ł  

dalej –  bo gdy już  przyzwyczaimy się  do diet  w wysokości 150 z ł,  to  potem 

ciężko będzie z tego zrezygnować .   

A jeżeli będziemy spotykać  s ię  po po łudniu czy w dzień wo lny od pracy, to  nie 

będziemy t racić  zarobków – dlaczego więc mie libyśmy pobierać  d iety ?  

Z ko lei niemoralne jest  to  byśmy obradowali w godzinach pracy.  

Konkludując wypowiedź  pan Odachowski powtórzył – aby na najbliższej sesj i 

Rada powo ła ła komis je sta łe oraz komisję  statutową ,  aby obrady odbywa ły się  

popo łudniami i by radni zrezygnowali z diet .   
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Pani Teresa BARTKOWSKA  – Przewodnicząca Rady Miejskiej  b iorąc pod 

uwagę  g łosy z dyskusji  zaproponowa ła aby już  na następnej sesji zapad ły 

usta lenia co do dni i godzin,  w których Rada będzie obradować ,  jak 

kszta łtować  s ię  będą  d iety.  Nadto przekaza ła,  że w porządku obrad te j sesj i 

znajdzie się  powo łanie komis ji statutowej oraz powo łanie sk ładów osobowych 

sta łych komis ji Rady – zwracając się  do  radnych by do końca tego tygodnia 

podali w jakich komisjach chcą  pracować .  

 
 

             Wobec wyczerpania porządku dziennego Przewodnicząca zamknęła I   

sesję  Rady Mie jskie j w Dzia łdowie. 

    

 

Protoko łowa ła      Przewodniczący Rady 
                             Mie jskie j III  kadencji 
Grażyna Nadratowska       
                                     Zbigniew OSTROWSKI 
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